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Přejeme Vám radostné svátky plné klidu, 

pohody a v novém roce Vám 

a Vašim blízkým hodně zdraví, 

štěstí, osobních i pracovních úspěchů.

městys Blížkovice
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Informace z radniceInformace z radnice
�Rekonstrukce Sokolovny byla projekčně dokončena. Cena 

kompletních oprav je ve výši cca 34 mil. Kč. Naším úkolem je 
najít finanční zdroje na takto rozsáhlou opravu. Kdo z Vás se byl 
podívat na tento „vybydlený objekt“ při dni otevřených dveří, 
tak ten ví, že nám ve skutečnosti zůstaly jen obvodové stěny a 
do budoucna kompletní rekonstrukce všeho, co se v objektu 
nachází.

�V roce 2018 byl zkolaudován revitalizovaný Stehlíkův rybník. 
Cena díla byla 10.525.319,-Kč a dotace z MŽP byla ve výši 
7.755.307,84 Kč.

�V prosinci tohoto roku proběhne kolaudace obnovy 
Syrovického potoka, jehož cena byla 7.909.540,-Kč. Dotace na 
vytvoření akce byly dvě. Jedna z ministerstva zemědělství ve 
výši 6.327.000,-Kč a druhá z Jihomoravského kraje, a to 
300.000,- Kč. 

• Blokace pozemků pro novou bytovou zástavbu v lokalitě 
U Kapličky proběhla neuvěřitelně klidně. Zájemci o velmi 
lukrativní pozemky čekali před vstupem do radnice skoro celou 
noc. Vznikal pořadník, podle kterého byli zájemci zváni od 7.00 
hodin k blokaci vybraných pozemků. K dnešnímu dni není volný 
žádný z nich a tvoří se pořadník náhradníků v případě, že si 
někteří zájemci před podpisem Kupní smlouvy svůj záměr 
rozmyslí. S městysem Blížkovice mají stavebníci uzavřenou 
Smlouvu o budoucí kupní smlouvě. Cena za 1m² je 300,-Kč s tím, 
že po kolaudaci a po nahlášení trvalého pobytu všech osob 
v objektu bydlících, jim bude vrácena částka 50,-Kč za m². 
K zasíťování lokality a k umožnění výstavby dojde v roce 2019.

• Výstavba parkoviště u Majky za cenu 2.752.437,80 Kč a na to 
navazující akce Chodník od školy k autobusovým zálivům 
v hodnotě 4.462.377,94 Kč je dokončena. Dotaci jsme obdrželi 
od SFDI. 

 

Sami jste si jistě všimli, jak rozdílné jsou stavební firmy v kvalitě 
prováděných prací. Každou stavbu dělala jiná firma. Vzhledem 
k tomu, že se soutěží na cenu, tak nelze vždy vybrat tu firmu, kterou 
bychom si přáli. Dávejte prosím pozor na betonové zarážky na 
parkovacích místech při nájezdu před obchod. Toto je podmínka 
SFDI na bezpečnost chodců, aby přední části aut nezajížděly do 
chodníku a neohrožovaly chodce. Byli jste dobrými pozorovateli 
výstavby a mnohdy jste nedovedli pochopit, proč sloup veřejného 
osvětlení zase stojí v místech parkování. Kdo nebyl obeznámen 
s projektem, tak nevěděl, že tento sloup bude stát v místě chodníku 
do obchodu a musí osvětlovat místo pro přecházení. Posunuli jsme 
ho ovšem dál od komunikace, aby při výjezdu z parkoviště do něj 
auta náhodou nenajela. Je umístěn rovněž cca 40 cm od obruby a 
to z toho důvodu, abyste do něj nenarazili při otevírání dveří při 
vystupování z auta. V parkovišti jsou různé druhy dlažby. To není 
z toho důvodu, že nám někde zbyly, ale je to požadavek SFDI. 
Chodník od autobusového zálivu ke škole je koncipován jako 
bezbariérový, a tudíž musí mít prvky pro invalidy a slepecký 
poklepový vodicí obrubník. Pokud Vám bude něco nejasné, tak nás 
kontaktujte. Než jsme však mohli výše zmíněné projekty realizovat, 
tak jsme museli zbourat starou klubovnu, a to opět za nemalé 

peníze. Bourání nás stálo 528.222,-Kč.
• V místě za parkovištěm směrem k lesoparku vznikne ještě 7 

nových garáží, které si budou stavebníci stavět sami.
• Na místě, které léta sloužilo jako skládka (za Majkou před 

Malým hájkem), vzniklo dílo, které za pár let bude jistě 
chloubou obce a odpočinkovou zónou. Jde o Lesopark. Dotaci 
jsme obdrželi na výsadbu, a to částku 248.371,75,- Kč. 
Pokusíme se v létě v tomto místě zprostředkovat koncert a 
promítání filmů.

• Sběrné nádoby na plast se osvědčily. Vývozy probíhají 
v pořádku. Kdo ovšem používá žlutou popelnici na komunální 
odpad a připraví ji jedenkrát za čtrnáct dnů k vývozu, tak 
nemůže předpokládat, že mu bude vyvezena. Slouží pouze na 
to, co je uvedeno na nálepce, která je umístěna na této 
popelnici. Prosincový svoz popelnic na plast se uskuteční 
22.12.2018 v obvyklou dobu.

• Parkování v obci začíná být neuvěřitelným problémem. 
Odstavování vozidel v zelených pásech, v parcích, na 
komunikacích je velkým nešvarem. Upozorňujeme, že tato 
místa nebudeme udržovat ani v letních a vůbec ne v zimních 
měsících. Žádáme Vás, abyste vozy umísťovali na svoje pozemky 
anebo na místa k tomu určená. V některých částech obce jsme 
při rekonstrukci komunikací (Budín, Krunkráb) vytvořili na místo 
chodníků parkovací pásy. Žádáme občany, před jejichž 
nemovitostmi tato místa využívají na parkování aut, aby si je 
v zimních měsících udržovali, pokud tam budou mít auta 
odstavena. Na celou obec máme na zimní údržbu pouze dva 
zaměstnance a nebude v našich silách vždy včas vše odklidit. 
Našim hlavním úkolem po napadnutí sněhu bude udržet místní 
komunikace sjízdné a všechny chodníky pochozí. A že jich teď 
v obci máme! Prosíme o vstřícnost a toleranci, když vždy včas 
nebude vše odklizeno. A děkujeme těm z Vás, kdo nám 
s údržbou před Vašimi nemovitostmi pomůžete. Kdo z Vás, 
vitálních důchodců, by si chtěl v zimních měsících přivydělat 
právě jako pomoc při zimní údržbě, tak je to možné zajistit u nás 
na obci formou dohody, kterou bychom s Vámi mohli uzavřít. 
Budeme Vám moc vděčni.

• V lokalitě Budín vzniklo prvních pět parkovacích míst, která si 
zájemci budou moci pronajmout. Pronájem bude činit 2.000,-
Kč za rok za jedno stání. Skoro všichni máme možnosti parkovat 
ve svých nemovitostech. Mnohdy je to pouze naše lenost, že 
necháváme vozidla odstavena na zelených pásech, v parcích, 
dokonce i na nově zbudovaných chodnících. Při pasportizaci 
místních komunikací budou i v Blížkovicích označena místa na 
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komunikaci žlutou barvou v místech, kde nebude možné 
parkovat (například v zatáčce u školy).

• Římskokatolické farnosti byl na posledním zastupitelstvu před 
volbami schválen příspěvek ve výši 300.000,-Kč na opravu 
fasády kostela, a to z rozpočtu roku 2019.

• Do finále se blíží i odkup drážního domku. Podmínkou drah je 
jeho zbourání. Předpokládáme, že zde vzniknou podélná místa 
na parkování (bez poplatku). I železniční zastávka (dnes zděná) 
bude odstraněna a bude postavena nová a menší. Chodník 
povede až k nástupišti. Dojde k výměně světelné výstrahy a po 
létech se nám opět na přejezd vrátí závory. Nevíme, zda 
realizace proběhne již v roce 2019.

• Budín má rovněž novou komunikaci. Cena díla je 3.100.329,93 
Kč, z toho dotace z MMR 1.000.000,- Kč a dotace z JMK 
500.000,- Kč.

Bc. Šárka Ježková, starostka

Investiční akce v roce 2019
�Výstavba Komunitního centra pro seniory
�Zasíťování lokality nové bytové výstavby U Kapličky
�Oprava hřbitovní zdi
�Zbourání márnice a výstavba nového skladu nářadí pro údržbu hřbitova
�Předpokládáme dle finančních možností a získaných dotací v roce 2019:

�Vybudování multifunkčního hřiště u školy
�Zahájení rekonstrukce komunikace na Budín od hasičské zbrojnice

Bc. Šárka Ježková, starostka

Výsadba zeleně
Domníváme se, že výsadbou zeleně se v okolí máme čím 

chlubit. Vznikají nové lokality a za několik roků budou tato místa 
nádherná pro odpočinek. Připomeňme si Žlebouš (ovocné stromy 
v lokalitě Žleby), Lesopark (za Majkou), zeleň v okolí Syrovického 
potoka, Stezka Entů (jilmová alej vedoucí k Syrovickému potoku). 
Začíná výsadba u parkovišť v blízkosti Majky. U příležitosti 
stoletého výročí bylo vysazeno pět pamětních lip, a to v parku 
u školy, u Majky a nad Lidovým domem. Nově byla vysazena 
lokalita Nad rybníčkem pod názvem Tomova zahrada nad 

rybníčkem.
V obci se nacházejí tak velké plochy zeleně, že bude velmi 

náročné všechno se stávajícím počtem zaměstnanců zvládnout. 
Od jara do podzimu jde především o pokos trávy. Rovněž příští rok 
budeme žádat o minimálně dvě osoby z úřadu práce, ale je to rok 
od roku složitější. Je velmi časté, že ten, kdo je vhodným 
kandidátem dle úřadu práce, si následně donese potvrzení, že tuto 
práci vykonávat nemůže z různých zdravotních důvodů. 

Bc. Šárka Ježková, starostka

Lesopark
Lokalita za Majkou bude v budoucnu, až stromy vzrostou a keře se rozrostou, nádherným místem, které bude chloubou Blížkovic. Máme 
zakoupené lavičky a stůl a v jarních měsících je rozmístíme. Tuto lokalitu budeme využívat nejenom k relaxaci, ale i ke koncertům a 
různým společenským akcím. Každý návrh na využití vítáme. V zimních měsících zhasneme světla podél chodníku v parku a znovu je 
rozsvítíme až na jaře. První veřejnou akcí bylo Čertovské odpoledne a domníváme se, že to byla velmi zdařilá akce.

Bc. Šárka Ježková, starostka 
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• V roce 2019 dojde ke zpoplatnění odběru vod z obecních studní. 
Budou osazeny vodoměry k odběrným místům a zastupitelstvo 
rozhodne o výši poplatku.

• Na Stezce Entů proběhlo v září žehnání nového kříže.

• Majitel stromů zasázených na obecním pozemku - dle § 1067 
Občanské zákoníku platí, že strom náleží tomu, z jehož pozemku 
vyrůstá kmen, bez ohledu na to, kdo jej vysázel. 

 



Oprava fasády kostela 
sv. Bartoloměje v Blížkovicích

Kostel sv. Bartoloměje již prošel řadou rekonstrukcí a oprav. Jedna z posledních velkých 
oprav, kterou kostel potřeboval, byla oprava fasády.

Na začátku roku 2018 jsme Římskokatolické farnosti Blížkovice pomohli sestavit žádost 
o dotaci z Ministerstva zemědělství z programu Údržba a obnova kulturních a venkovských 
prvků. Rozpočet na kompletní opravu fasády kostela je 2.516.705,- Kč. Protože maximální výše 
dotace činila 700 tis. Kč, rozdělili jsme rekonstrukci na dvě etapy. Na podzim byla provedena 
I. etapa oprav. Již při sestavování žádosti o dotaci jsme spolupracovali a vše konzultovali se 
zástupci Národní památkové péče a odboru školství a památkové péče Znojmo. 

Celkové náklady na I. etapu byly 1.423.504,- Kč. Tato etapa zahrnovala opravu fasády 
kostela, střechy Božího hrobu a klempířských prvků, nátěr oken a dveří a opravu ciferníku a 
ručiček věžních hodin. ŘKF Blížkovice z MZe obdržela dotaci ve výši 700 tis. Kč., městys 
Blížkovice přispěl částkou 300 tis. Kč a obec Ctidružice 100 tis. Kč. Zbylou část ve výši 323.504,- 
Kč dofinancuje Římskokatolická farnost Blížkovice z vlastních zdrojů (finančních darů 
podnikatelů a občanů městyse).

V roce 2019 budeme podávat další žádost o dotaci, a to na dokončení oprav fasády kostela.
Bc. Miroslava Zedníková

Poplatky za svoz komunálního odpadu a poplatek ze psů
Výše poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 

přepravy, třídění a odstraňování komunálního odpadu je pro rok 
2019 stanovena na 500,- Kč na osobu s trvalým pobytem 
v Blížkovicích. Poplatek je splatný do 31. 3. 2019. Způsob úhrady 
poplatku:
- v hotovosti na pokladně městyse Blížkovice
- bankovním převodem na účet č. 108286506/0300, variabilní 

symbol 1340+číslo popisné

Poplatek ze psů zůstává pro rok 2019 ve stejné výši, a to 100,- Kč 
za psa. Poplatek je splatný do 31. 3. 2019, můžete jej uhradit 
v hotovosti na pokladně městyse Blížkovice anebo bankovním 
převodem na účet č. 108286506/0300, variabilní symbol 
1341+číslo popisné)

Podrobnější informace k poplatkům jsou k nahlédnutí na 
radnici a na webových stránkách městyse Blížkovice.

Bc. Miroslava Zedníková

Volby 2018
V říjnu letošního roku proběhly komunální volby. Jménem nově zvolených zastupitelů Vám děkuji za důvěru, kterou jste do nás vložili, 

a všichni věříme, že po dobu čtyř roků Vaši přízeň neztratíme. Poděkování patří všem bývalým zastupitelům, kteří již ve výkonu funkce 
nepokračují, a to paní Haně Samkové, panu Zbyňku Holíkovi a panu Vladimíru Dvořákovi za jejich několikaletou práci pro Blížkovice.

Bc. Šárka Ježková, starostka

4



Blížkovice v proměnách času (2014 – 2018)
Rok 2015

Před rekonstrukcí Po rekonstrukci

Doskočiště u školy

Startovací plocha pro hasiče na Žlebech

po realizaci

Chodník na opěrné zdi s pochůzí lávkou přes Jevišovku

Chodník v chaloupkách

před realizací díla po realizaci díla

po rekonstrukci
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Zavedení separace a svozu bioodpadů Žlebouš

Rok 2016

Chodník k dílnám u ZŠ

před realizací po realizaci

Chodník od náměstí na Častohostice

před realizací
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Socha v parku u školy

před realizací

Rok 2017
Garáže u Piláckých bytovek

Chodník u bytovek

Stezka Entů Izolační zeleň
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po realizaci



Hřiště u školy

Obnova rybníka Stehlíků

Revitalizace toku Syrovický potoka
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před realizací



Rok 2018

Lesopark

Pojezdová vrata – hasičská zbrojnice

Úprava veřejného prostranství u Majky a odstranění klubovny

Chodník od školy k autobusovým zálivům
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Rekonstrukce MK – Budín – 2. stavba, I. etapa

Komunitní dům seniorů

FAOM – Fond aktivity obyvatel městyse
Fond aktivity obyvatel městyse je 
f i n a n č n í m  n á st ro j e m  m ě st ys e  
k poskytování finanční podpory 
sportovní, kulturní a společensky 
prospěšné činnosti občanů, spolků, 
zájmových organizací, fyzických 
a právnických osob působících 
v městysu Blížkovice.
Je tvořen dary od firem, které v katastru 
městyse Bl ížkovice vybudovaly 
a provozují fotovoltaické elektrárny.
V letošním roce jsme přispěli těmto 
spolkům, organizacím a občanům:

Pavel Holub  startovné maraton 3000

ZŠ a MŠ, Blížkovice  lyžařský výcvik 50000

TJ Sokol Blížkovice
 

pro mladé sportovce 70000

TJ Sokol Blížkovice
 

Masopust - hudební produkce 8000

TJ při ZŠ Blížkovice

 
nářadí a náčiní, oblečení pro mažoretky 15000

HC Rafani

 

pronájem ledu 10000

HC Blížkovice Stars

 

pronájem ledu 10000

ROSKA Brno -

 

venkov

 

rekondiční pobyt 5000

Flétnový soubor Sluníčko hudební nástroje 5000

ŘKF - Schola sv. Bartoloměje reprodukovaná bedna 5000

Městys Blížkovice Blížkovické slavnosti, posvícení 61800

Myslivecké sdružení Blížkovice zlepšení životního prostředí 10000

SRPMŠ moderátor na dětský karneval 7200

SRPZŠ Májová zábava - hudební produkce 5000

SDH Blížkovice letní vodácký tábor 10000

Spolek včelaři při Formanské cestě léčba včelstev 5000
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Rybářské závody

Stalo se již tradicí, že se v Blížkovicích scházíme dvakrát ročně 
u Mácova rybníka na akci s názvem „Kontrolní odlov Mácova 
rybníka formou závodu“. Tato akce není oblíbená pouze u místních 
rybářů, ale sjíždí se i rybáři z okolí. Pro podzimní kolo závodu jsme 
vybrali datum 28. 9. 2018. Ač v předešlých dnech počasí příliš 
nepřálo, v závodní den se nám vyčasilo a všichni jsme si tak mohli 
užít příjemný den.

Závodníky jsme rozdělili do dvou kategorií, děti do 15 let a 
dospělé. A jak to všechno dopadlo?

V kategorii dospělých chytil největší rybu pan Josef Mlčůch a 
nejmenší pan Martin Hlávka. V celkovém součtu se pak na 3. místě 
umístil pan Martin Hlávka s celkovým úlovkem 170 cm ryb, na 
2. místě pan Jaroslav Matějka s celkovým úlovkem 171 cm ryb. 
Nejvíce se tento den dařilo panu Radku Sedláčkovi, který nachytal 
477 cm ryb a umístil se tak na 1. místě.

V kategorii dětí obdržely všechny děti odměnu v podobě 

rybářských potřeb od pana Štulajtera, který nikdy nezapomene na 
naše malé závodníky a vždy je potěší nějakou pěknou odměnou. 
Pohár za nejmenší rybí úlovek si odnesl Tomáš Picmous a Filip Pešl 
se mohl pyšnit největším úlovkem. 3. místo v kategorii dětí obsadil 
Jan Bořecký se 169 cm ryb, 2. místo Tobiáš Bořecký, který ulovil 
celkem 323 cm ryb. A 1. místo s celkovým úlovkem 355 cm ryb si 
„ulovil“ Matouš Růžička.

Nechybělo občerstvení v podobě smažených kaprů a 
grilovaných klobásek. Poděkování patří ženám, které upekly 
moučníky, kterými jsme pohostili nejenom závodníky, ale všechny 
návštěvníky u Mácova rybníka.

Tato akce není určená pouze pro rybáře závodníky, ale krásné 
chvilky zde strávili i občané, kteří si přišli k rybníku posedět a 
popovídat s přáteli.

Gratulujeme všem rybářům a těšíme se na další setkání 
u Mácova rybníka.

Bc. Miroslava Zedníková

Setkání důchodců
V pátek 14. září se konalo setkání našich seniorů. Odpoledne bylo zahájeno 
kulturním programem mažoretek z mateřské školy a žáků základní školy. 
Velký úspěch sklidilo divadelní představení 6. třídy v režii pana učitele 
Františka Hofbauera. Všechna vystoupení dětí byla náležitě odměněna 
velkým potleskem seniorů. Po přivítání důchodců paní starostkou, 
následovalo občerstvení ve školní jídelně a pak už si všichni přítomní mohli 
užívat zábavy a tance v doprovodu kapely pana Holíka. 

Bc. Miroslava Zedníková



Lípa, národní strom, 
symbol demokracie

U příležitosti 100. výročí vzniku Republiky československé městys 
Blížkovice a SDH Blížkovice zasázeli na vybraných místech v naší 
obci lípy srdčité jako připomínku této historické události.

JIŽNÍ MORAVA ČTE

Od začátku školního roku, až do měsíce října, měli studenti Základní 
školy a mateřské školy v Blížkovicích možnost se zapojit do akce 
„JIŽNÍ MORAVA ČTE“. Městská knihovna Břeclav, ve spolupráci 
s Moravskou zemskou knihovnou v Brně, vytvořily nový projekt na 
podporu čtenářství, kterým se obrací na děti a mládež 
v Jihomoravském kraji, a to prostřednictvím literární soutěže. Tuto 
akci spolufinancuje Jihomoravský kraj. Jednalo se o prvotní akci, 
která se konala prostřednictvím Obecní knihovny v Blížkovicích. 
Cílem této akce bylo to, aby si žáci představili, jak bude jejich obec, 
jejich město nebo jejich kraj vypadat za 100 let. Akce byla rozdělena 
na několik skupin. Nejmenší děti (4 – 7 let) zde mohli nakreslit 
obrázek, jak si přestavují svoji obec, město, kraj za 100 let. Starší 
děti (8 – 15 let) vytvářeli různé literární útvary (např.: povídku, 
pohádku atd.). Novinkou letošního roku bylo to, že si studenti mohli 
vytvořit i audiovizuální práci. Žáci mohli pracovat samostatně, nebo 
ve skupině v maximálním počtu 5 osob. Výherci této akce, a to Elen 
Polášková a Antonín Kříž, měli možnost navštívit Divadlo Polárka 
(nejmenší děti) a nebo Planetárium v Brně (starší děti).

Součástí této akce byly rovněž besedy s autory dětských knih 
panem Zdeňkem Železným a paní Markétou Harasimovou.

Bc. Hana Dvořáková, knihovnice
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Kapku šetřím
Městys Blížkovice se zapojil do projektu „Kapku šetřím“, který spočívá ve snaze snížit 
spotřebu vody v naší republice. V rámci projektu jsme v budově školy a školky nainstalovali 
spořiče pitné vody. Nyní probíhá monitoring, o kolik se spotřeba vody sníží. Do projektu se 
mohou zapojit i firmy a domácnosti. Více informací o tomto projektu lze získat na 
www.kapkusetrim.cz.

Bc. Miroslava Zedníková

Společenská rubrika 2018Společenská rubrika 2018
Narozená miminka

Jiří Sedlák
Datum narození: 
16. 1. 2018
Míra: 53 cm
Váha: 3860 g

Patrik Petrucha
Datum narození: 
23. 1. 2018
Míra: 51 cm
Váha: 3500 g

Apolena Křikavová
Datum narození: 
3. 2. 2018
Míra: 51 cm
Váha: 3800 g

David Galásek
Datum narození: 
10. 5. 2018
Míra: 52 cm
Váha: 3630 g

Václav Dvořák
Datum narození: 
20. 7. 2018
Míra: 49 cm
Váha: 3290 g

Martin Vida
Datum narození: 25. 7. 2018
Míra: 49 cm
Váha: 2970 g

Pešlová Julie
Datum narození: 
15. 8. 2018
Míra: 50 cm
Váha: 3900 g

Michaela Svobodová
Datum narození: 
29. 8. 2018
Míra: 53 cm
Váha: 3800 g

Jakub Hochman
Datum narození: 
10. 9. 2018
Míra: 51 cm
Váha: 3760 g
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Lenka Foučková
Datum narození: 
14. 9. 2018
Míra: 51 cm
Váha: 3500 g

Rostislav Vondrus
Datum narození: 
18. 9. 2018
Míra: 54 cm
Váha: 4100 g

Šrámek Daniel
Datum narození: 
24. 9. 2018
Míra: 49 cm
Váha: 3160 g

Narozeniny
V roce 2018 oslavili své životní jubileum tito občané

107 let paní Marie Holíková
94 let pan Jaroslav Bloudíček
93 let paní Marie Čamrdová
92 let paní Kristina Luftová
91 let paní Františka Konvalinová
91 let paní Jarmila Findová
90 let paní Marie Česneková
88 let paní Emilie Koukalová
87 let pan František Samek
86 let pan Petr Valášek

86 let paní Božena Šulová
86 let paní Anna Samková
86 let paní Marie Vytopilová
86 let paní Božena Valášková
86 let paní Zdeňka Foučková
86 let paní Marie Řeřuchová
86 let paní Štěpánka Slabá
85 let paní Drahoslava Svobodová
85 let paní Marie Veselá
85 let paní Marie Novotná

Přejeme všem pevné zdraví, hodně štěstí, lásky a spokojenosti.

Vítání občánků
V letošním roce jsme v obřadní síni městyse Blížkovice přivítali 12 nových blížkovických občánků, 8 chlapců a 4 děvčata.
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Základní škola a mateřská škola, BlížkoviceZákladní škola a mateřská škola, Blížkovice
Den stromů

Naše škola stojí v krásném prostředí, obklopená zelení. Z oken vidíme 
park, školní zahradu, rybník. Snažíme se dětem umožnit co největší 
kontakt s přírodou a vytvořit k ní vřelý vztah. Den stromů jsme si na 
1. stupni připomněli v pátek 19.10. Společným setkáním s písničkou 
jsme zahájili den a naše aktivity se celý den točily kolem stromů. 
Počítali jsme příklady plné smrků, dubů, jabloní. Skloňovali jsme 
stromy ve všech pádech. Dozvěděli jsme se mnoho zajímavých 
informací z říše těchto majestátních velikánů, a to dokonce i v an-
glickém jazyce. Mnohé činnosti se odehrávaly také venku. Využili 
jsme příležitost a prozkoumali jsme nově vzniklý lesopark, abychom 
dokázali rozpoznat stromy zde vysázené. Prošli jsme okolí školy a 
zmapovali jsme výskyt stromů v parku a na školní zahradě. Tento 
projekt jsme uskutečnili už po druhé a zdá se, že si mezi našimi žáky 
získal oblibu. 

Mgr. Miloslava Dancingerová

Babičky a dědečkové, přijďte za námi do školy!
Takto naše děti oslovily své prarodiče a pozvaly je do svých tříd na 
1. stupni. Akci tohoto druhu jsme tu ještě neměli, a proto jsme 
s napětím čekali, zda senioři naše pozvání přijmou. Potěšilo nás, že 
se do školy dostavili v hojném počtu. Podívali se, jak se děti učí, 
popovídali si s námi, zavzpomínali na svá školní léta. Setkání se 

uskutečnilo u příležitosti Mezinárodního dne seniorů. Několik 
našich žákyň s paní učitelkou Novotnou také navštívilo Dům 
pečovatelské služby v Hostimi. Klienty potěšily jak písnička a dárek, 
tak samotná návštěva. Pro děvčata to byla zajímavá a cenná 
zkušenost.

Mgr. Miloslava Dancingerová

15
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Vážení pozůstalí, přijměte upřímnou soustrast nad ztrátou blízkého člověka.

Bloudíčková Ema * 1927 †    2. 1. 2018
Hevera Karel * 1950 †    5. 2. 2018
Vybíralová Růžena * 1934 †  11. 3. 2018
Konvalinová Jiřina * 1927 †  30. 4. 2018
Kohoutek Jan * 1946 †  11. 7. 2018
BořeckáVítězoslava * 1925 †  16. 7. 2018
Řeřucha František * 1953 †  7. 11. 2018
Kříž Miloslav * 1952 † 27. 11. 2018
Karalup Petr * 1942 7. 12. 2018† 



Přírodovědná exkurze
Příroda se pomalu ukládá k zimnímu spánku, ale žáci 3. a 4.ročníku 
Základní školy v Blížkovicích se rozhodli, že se vydají na výzkumnou 
výpravu do Střediska environmentálního vzdělávání Lipka v Brně. 
Jedno z jeho odborných pracovišť s názvem Jezírko se nachází 
v severní okrajové části Brna. Museli jsme si přivstat, abychom 
mohli v krásném přírodním prostředí strávit co nejdelší dobu.
Žáci 3. ročníku se zúčastnili programu s názvem „Sojčí lumpárny“. 
Seznámili se s různými druhy ptáků žijících na území našeho kraje, 
pokusili se proniknout do tajů jejich života a v okolním lese si 
zahráli k tomuto tématu i pohybovou hru. Vrcholem programu byla 
výroba ptačí budky, a to od ručního řezání materiálu pilkou až po 
přitlučení posledního hřebíčku. Čtvrťáci se zabývali fotosyntézou a 
potravními vztahy v přírodě. Formou her a soutěží se seznamovali 

se složitým procesem získávání energie a výroby stavebních látek 
zelených rostlin. Výstupem programu bylo několikaminutové 
dramatické ztvárnění průběhu fotosyntézy, které děti velmi 
intenzívně prožívaly. V lese si pak za odměnu žáci zahráli hru na 
potravní řetězec: Tráva – zajíci - liška. Uvědomili si, že Slunce je 
nenahraditelným zdrojem energie pro vše živé. Upotřebili jsme i 
lupy, kterými jsme měli pozorovat živé organismy rozkládající 
zbytky odumřelých rostlin a živočichů.
Dřevěný srub střediska je vybaven i maketou mraveniště. Úzké 
chodbičky si nadšeně prolézaly nejen děti, ale i jejich paní učitelky. 
„Neobyčejný zážitek, příjemně a užitečně prožitý den.“
Už nyní se těšíme na další zajímavou exkurzi.

Mgr. Věra Sobotková

Projektový den na 1. stupni
27. 10. oslavili žáci na 1. stupni vznik naší republiky 
prostřednictvím projektového dne. Začali jsme společným ranním 
setkáním a připomenutím této významné události.
A pak už si každá třída užila den po svém. Někde se vařily knedlíky 
s mákem, jinde se pekl chléb, další třídy vyráběly čepice, brýle či 
makety prvorepublikových aut. Děti se vydováděly v hudebních a 
výtvarných dílnách.

Zasadili jsme novou lípu v našem parku, protože tu, kterou jsme 
vysázeli vloni, zničili vandalové. Mrzelo nás to, poněvadž jsme si 
sami vyzkoušeli, že zasázet strom není vůbec jednoduché. 
Uvědomili jsme si, jak dlouho trvá, než strom vyroste. Přáli bychom 
si, aby tu nová lípa rostla spolu s námi a my ji mohli v budoucnu 
ukázat našim dětem. 

Mgr. Miloslava Dancingerová 
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Oslava 100. výročí založení Republiky československé
Připomenutí této významné události jsme se rozhodli oslavit v naší 
škole právě v neděli 28. října. Dlouho jsme přemýšleli, jak 
samotnou akci pojmout. Sto let je přece jen úctyhodná doba. 
Nakonec jsme ji seskládali z různých střípků, útržků historie, 
ponejvíce soustředěných na 20. a 30. léta. Celá tato skládanka 
vznikla ve spolupráci s městysem.
A co bylo ve škole k vidění? Páteří výstavy byly samozřejmě 
žákovské práce. Menší děti tvořily hlavně výtvarná díla, starší žáci 
se pustili také do vyhledávání a zpracovávání informací. Využili 
jsme k tomuto účelu projektové dny. Nahlédli jsme letem světem 
do minulosti jinak než jen prostřednictvím strohých informací, jaké 
můžeme najít v učebnicích. Umožnili jsme žákům vžít se do myšlení 
a způsobu života lidí za první republiky. Pokusili jsme se jim 
zprostředkovat prožitek třeba tak, že se oblekli do dobových šatů, 
zahráli scénky z českých filmů, vyzkoušeli psaní inkoustem. Další 
díla vznikala ve výtvarných výchovách, ve školních družinách a také 
ve volném čase žáků i učitelů.
Atmosféru první republiky jsme se pokusili navodit i v naší kavárně. 
Kolorit doby dokreslovaly filmové plakáty, do uší se nám vpíjela 
dobová hudba a tak při kávě a zákusku mnozí strávili další příjemné 
chvíle. K dobré náladě přispěla i květinová výzdoba v barvách 
trikolory. Skvělá myšlenka obléct se do dobových šatů se zalíbila 
nejen učitelům, ale i mnohým návštěvníkům. Událost tak získala 
nový rozměr, dámy a dívky se nosily ve svých krásných šatech 
s klobouky či čelenkami, pánům to slušelo v oblecích a kloboucích. 
Vše bylo najednou trochu jiné, slavnostnější, hlubší, krásnější.
Zajímavou částí dokumentující místní historii byly kopie školních 

kronik, dopisů z 1. světové války či informace o osobnostech 
z Blížkovic a okolních obcí. Minulost jsme představili také 
prostřednictvím filmu o T. G. Masarykovi a krátkými doku-
mentárními filmy. Ukázky dobových šatů zaujaly především 
návštěvnice, pánové pak jistě ocenili modely a obrázky 
automobilů.
Prodejní koutek nabízel produkty ze školní zahrady, které se 
zpracovávaly hlavně v pracovních činnostech.
Oblíbený svižný tanec zvaný charleston uchvátil děvčata a jednoho 
chlapce z 3. třídy. S nadšením denně trápili nožky ve snaze 
zvládnout základní kroky. Při samotném vystoupení pak dívky 
zazářily v nadýchaných růžových šatech a se spolužákem Matějem 
v roli babičky Holubové a roztleskaly sál.
Dojemné vystoupení nám připravila Baruška Novotná, která 
přednesla stejnou báseň, jako kdysi před 100 lety naše nejstarší 
občanka paní Holíková, tehdy sedmiletá. Také Barušku vyzvedl pan 
učitel na stůl, aby byla nejen vidět, ale také slyšet. Sbor dětí s chutí 
zazpíval písně Jaroslava Ježka, Jarky Mottla a Karla Hašlera. 
Samotné vystoupení už byla jen příjemná tečka za mnoha 
přestávkami, ve kterých jsme písně nacvičovali a také jsme si tyto 
hudební chvilky s hezkou písničkou společně užívali. Starší žáci 
sehráli krátké divadlo. Představení tvořilo deset vtipných skečů, 
např. zvolení T. G. M. prezidentem, sokolský slet či zavedení 
elektrifikace. Vrcholným číslem pak byly dvě ukázky barrandovské 
produkce – scéna z filmu Škola základ života a především úryvek 
z Kristiána, v němž excelovali deváťáci Jan Balík a Josef Chadraba 
v rolích Adiny Mandlové a Oldřicha Nového.
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Z výstavy jsme si mohli odnést i pamětní medaili v podobě 
prvorepublikové mince. Razidlo bylo umístěno před školou a o 
ražbu byl velký zájem.
Troufám si říct, že kdo se nechal zlákat a rozhodl se strávit toto 
odpoledne s námi, určitě nelitoval. Na tvářích návštěvníků jsme na 
závěr akce mohli číst jejich spokojenost a dobrou náladu, mnozí 
nešetřili pochvalou. To byla pro nás, kteří jsme se jakýmkoli 
způsobem na přípravách oslav podíleli, ta největší odměna. 

Mgr. Miloslava Dancingerová

Citace z dopisu jedné návštěvnice:
„Také chci vyjádřit svoji radost a vím a věřím, že i radost a obdiv 
všech rodičů a prarodičů, kteří včera byli ve škole v Blížkovicích. Je 
to radost čistá, která oblažuje srdce, zvláště stárnoucí, a děti ji 
dovedou dávat nejlépe – nezištně. Proto patří můj vděk všem, kteří 
vytvářejí krásu, dotvářejí a objevují tu čistou krásu – dobro 
v dětech, aby i ony, až dospějí, dovedly pokračovat a rozdávat 
dalším generacím, tak, jako to děláte dnes vy!“
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Z činnosti TJ při ZŠ BlížkoviceZ činnosti TJ při ZŠ Blížkovice
Florbalové klání

Na jaře – v měsíci březnu - se chlapci 3., 4. a 5. třídy ve složení: 
Vladimír Dvořák, Šimon Janyška, Matěj Řiháček, Matyáš Krejčí, Adam 
Kolman, Mikuláš Holík, Martin Bartoš zúčastnili florbalového turnaje 
na Šumné. Po urputných bojích a malé dávce štěstí jsme získali 
3. místo. Na místě jsme se domluvili na turnaji v Blížkovicích, který byl 
17. 4. Za přítomnosti družstev ze Šumné, Pavlic a 2 našich družstev se 
naši hráči více soustředili a tento turnaj vyhráli před Pavlicemi, 
Šumnou a Blížkovicemi B. / Ondřej Trojan, Vít Polášek, Šimon Veselý, 
Mikuláš Holík, Dan Šilinger, Antonín Kříž, Tomáš Mavler/. 

Marie Bernardová, TJ ZŠ Blížkovice

SPORTOVNÍ ODPOLEDNE

Téměř 90 spokojených dětí se svými rodiči a prarodiči prožilo 
v pondělí 4. června svůj svátek – DEN DĚTÍ – sportováním a 
zábavou. V krásném okolí školy a v parku u školy plnily děti úkoly na 
13 stanovištích – dokazovaly svoji mrštnost, obratnost, rychlost, 
přesnost a pečlivost. Za svoji snahu byly odměněny sladkostmi. Po 
splnění těchto úkolů byl odstartován běh rodičů s dětmi o 
perníkové srdce. Běhalo téměř 60 párů od nejmenší věkové 
kategorie 2 let. Odměnou jim bylo nejen perníkové srdce, ale 
i hračka dle vlastního výběru. Na závěr se uskutečnil běh 
o nejrychlejší ženu a nejrychlejšího muže. Jsou jimi: Kateřina 
Bohdálková a Pavel Holub.

Chtěla bych touto cestou poděkovat všem, kteří se na realizaci této 
akce podíleli: 
panu Štěpánu Samkovi, paní Mirce Novákové a paní starostce 
Šárce Ježkové za sladkosti, paní Nadě Jenerálové za limonády pro 
všechny, kteří se zúčastnili běhu o perníkové srdce, paní Věře 
Velebové za upečení a nazdobení perníčků. Další poděkování patří 
všem nejmenovaným, kteří byli na stanovištích, neboť bez jejich 
pomoci by se toto sportovní odpoledne nemohlo uskutečnit. 

Marie Bernardová, TJ ZŠ Blížkovice 
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Zlaté Blížkovice
 V sobotu 20. 5. 2018 odjela skupina 35 závodníků TJ ZŠ Blížkovice – odbor 

ASPV se svými rodiči na krajské kolo atletického čtyřboje / sprint, dálka, hod a 
vytrvalost/ do Brna, aby si zasoutěžili a vybojovali postup na republikové finále. 
Závodilo se ve všech věkových kategoriích a domů jsme dovezli cenné umístění a 
medaile.

 Krajskými přeborníky se stali: Veronika Králíčková, Denis Dobrovolný, 
Jaroslav Pokorný.

Druhé místo vybojovali: Petra Čaňková, Matěj Kocáb, Emil Nikola a na 
bronzovém stupínku stanuli: Ondřej Trojan, Kateřina Zerzová a Romana Víchová. 

Na republikové závody se ještě kvalifikovali: Eliáš Polívka, Ester Polívková, 
Veronika Doležalová, Anežka Floriánová, Ondřej Kučera, Oliver Dvořák a Ondřej 
Procházka, Dominik Dvořák, Roman Pešl, Petr Čermák a Miroslav Svoboda.

V sobotu 26. 5. 2018 jsme vyrazili do Třebíče a bojovali jsme o co nejlepší 
umístění. 

Postoupilo 18 závodníků v různých věkových kategoriích a za podpory a 
fandění rodičů jsme se dočkali krásného umístění. Do Blížkovic a pro Jm kraj jsme 
dovezli 4 medaile- 3 zlaté a 1 bronzovou. 

Všichni naši zlatí hoši se pyšní titulem přeborníka republiky. Jsou to:
 DENIS DOBROVOLNÝ – kategorie st. žáci IV/vyhrál běh na 60m, dálku, hod 

granátem/
DOMINIK DVOŘÁK - kategorie dorostenci /překonal rekord závodů v hodu 

granátem - 73,23m /
ROMAN PEŠL – kategorie muži / vyhrál běh na 100m, dálku/
 Bronzovou medaili získal Mirek Svoboda – v kategorii muži.
Výborně závodili i další: 

V kategorii ml. žáci II - 4. místo obsadil Matěj Kocáb, 6.místo Ondřej Trojan

V kategorii st. žákyně III – 5. místo obsadila Veronika 
Králíčková
V kategorii st. žáci V – 4. místo obsadil Emil Nikola

 V hodnocení krajů skončil Jihomoravský kraj na 
4. místě z 13 zúčastněných – o to se velkou zásluhou 
zasloužili všichni, kteří se umístili do 6. místa.

 V každé kategorii byla účast okolo 30 závodníků ze 
13 krajů republiky, mladší závodníci sbírali svoje první 
zkušenosti ze závodů, bojovali s velkým nasazením. 
Všem účastníkům patří poděkování, poděkování patří 
také rodičům a prarodičům za dovoz do Třebíče a 
velkou podporu při samotné soutěži. Příští rok 
v Třebíči 8. 6. 2019 budeme bojovat o další medaile. 

Marie Bernardová TJ ZŠ Blížkovice

Tělovýchovná jednota při ZŠ Blížkovice – podzim 2018

Pravidelné cvičení všech věkových kategorií jsme zahájili 1. 10. 
2018. Nabízíme pestrou škálu cvičení, každý si může vybrat dle 
svého zájmu, může navštěvovat více cvičebních hodin. O tyto 
aktivity se starají cvičitelé a vedoucí - Dana Jelínková, Anna 
Svobodová, Hana Makovičková, Věra Sobotková, Tomáš Řeřucha, 
Marie Bernardová.
V měsíci září jsme se zúčastnili setkání seniorů, které organizoval 
ČUS Znojmo, vyzkoušeli jsme různé sportovní aktivity a zahráli si 
turnaj v petangue. I když jsme tentokrát neobhájili v soutěži 2. 
místo z loňského roku, užili jsme si krásného soutěžního dne. Naši 
TJ reprezentovali: Květa Vydrová, Božena Matulová, Jiřina 
Kapinusová, Jiřina Holíková a Anna Svobodová.

Florbalové turnaje
Ve čtvrtek 18. 10. se v Podivíně konalo krajské kola ASPV ve velkém 
florbale žáků 6. - 9. tříd za účasti 7 družstev z okresů Blansko, 
Břeclav a Znojmo. Naše TJ postavila 2 družstva. Blížkovice A 
reprezentovali: Denis Dobrovolný, Dan Tříletý, Vojtěch Krejčí, 

Šimon Krejčí, Tomáš Černík, Ondřej Procházka, David Sedlák, Robin 
Jonák – chlapci po urputných bojích postoupili ze skupiny a ve 
finále nakonec obsadili 3. místo.
Blížkovice B – Vladimír Dvořák, Tomáš Kříž, Jiří Doležal, Šimon 
Janyška, Matyáš Krejčí, Adam Kolman, Ondřej Kučera a 
Christopher Stručovský - získávali první zkušenosti ve velkém 
florbale a obsadili 7. místo.
Za 14 dnů – 1. listopadu - se na stejný turnaj vydali naši mladší žáci. 
Tentokrát jsme jeli do Rousínova. Byla přihlášena 4 družstva 
z okresů Břeclav, Vyškov a Znojmo. Naši chlapci si poprvé zahráli 
velký florbal - tak jak se hraje – ve velké tělocvičně a podle pravidel. 
Bojovali s velkým nasazením a prohráli jenom s družstvem 
Podivína, vítězem turnaje. Krásné 2. místo a zisk stříbrných medailí 
oslavili: Martin Bartoš, Šimon Veselý, Mikuláš Holík, Vít Polášek, 
Antonín Kříž, Štěpán Makovička, Luboš Holík, Jan Bořecký, Denis 
Štefan, Daniel Šilingr. Všem chlapcům děkujeme za úspěšnou 
reprezentaci. BLAHOPŘEJEME!!!

Marie Bernardová
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TJ Sokol BlížkoviceTJ Sokol Blížkovice
Mládež TJ Sokol Blížkovice

TJ Sokol Blížkovice má nyní 4 celky v oddílu mládeže, a to mladší 
žáky, starší přípravku, začínající fotbalisty/fotbalistky a fotbalovou 
školičku. 

Mladší žáci hrají systémem 7+1 na půlku hřiště po dobu dvakrát 
třicet minut. Kluci trénují dvakrát týdně pod vedením Adély 
Dvořákové a Jiřího Moravce. V podzimní části sezóny se kluci 
setkali s pěti týmy celkem dvakrát. V soutěži jsme našli přemožitele 
jen s týmem 1. SC Znojmo, proto jsme mohli slavit druhé místo 
v tabulce. Druhá příčka nám zajišťovala postup do okresního 
přeboru v jarní části sezóny s dvěma prvními celky z ostatních 
skupin. Mimo mistrovská utkání jsme odehráli přátelské zápasy 
s Novými Syrovicemi a Třebelovicemi. Pro kluky to bylo zpestření, 
protože na okrese Třebíč se hraje fotbal s jinými pravidly. Hřiště je 
umístěno od vápna k vápnu v počtu hráčů 8+1 a pravidla se 

přibližují dospělému fotbalu. I přes jiný styl hry kluci dokázali se 
soupeři držet krok. Obě dvě utkání skončila remízou. 

Starší přípravka hraje systémem 5+1 na zkrácené hřiště 40x25 
metrů. Kluci z přípravky hráli vždy každý týden s jedním týmem 
dvakrát. Celkově kluci vyhráli 10x, jednou remizovali a pětkrát 
prohráli. Přípravka získala i posilu příchodem nového trenéra Jana 
Holíka, který se klukům věnuje dvakrát týdně na trénincích 
společně s Pavlem Picmousem. 

Začínající fotbalisté a fotbalistky přivítali nového kouče Martina 
Bauera. Tady se děti teprve seznamují s prvky fotbalu. Tréninky 
u dětí rostou v oblibě a v průměru chodí trénovat 12 dětí. 

Jednou týdně chodí trénovat fotbalová školička pod vedením 
Jany Dvořákové. Naši nejmenší zde hrají především soutěže a hry, 
do kterých zapojují balon.

Bc. Adéla Dvořáková

Turnaj meziřek junior
Třetí ročník turnaje ‚Meziřek' junior, určený pro mládež TJ Sokol 

Blížkovice, se konal v sobotu 26. 5. 2018. Na programu byla utkání mezi 
kluky rozdělenými podle toho, kdo kde bydlí. Každý tým chtěl urvat 
prvenství a vydobýt si titul šampiona. Jako první se mezi sebou utkal tým Za 
řekou s týmem Nadražní třídy. Zápas dopadl ku prospěchu prvně 
jmenovaného. Za řekou si vydobyli vítězství poměrem 7:2. Nádražní třída se 
poté utkala s týmem Meziřek. V poločasovém stavu byl stav nerozhodný 
3:3, ale nakonec končil výhrou Nádražní třídy 7:4. Poslední klání proběhlo 
mezi týmy Meziřek a Za řekou. Tým Za řekou ukončil zápas výsledkem 3:2 a 
rozhodlo tak o šampionu celého turnaje. Na turnaji si proti sobě zahráli i 
malí fotbalisté a fotbalistky. Pro každého bylo nachystáno něco sladkého a 
medaile. 

Touto cestou chceme poděkovat všem, kteří pomohli uspořádat tento 
turnaj, hlavně organizátoru Petru Janyškovi. Také velké díky patří všem 
sponzorům. Celkem bylo vybráno 20 361 Kč.

Bc. Adéla Dvořáková
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Wroclaw Trophy
Ve čtvrtek 5. 6. 2018 jsme se vydali na mezinárodní turnaj do 

polské Wroclawi. Každý rok se na turnaji střetává kolem 200 týmů 
ze 14ti zemí. My jsme byli, společně se Sokolem Bělčice, do turnaje 
přizvání Sokolem z Bedřichova pod jednotným názvem Sokol ČR. 
Do Polska jsme vyrazili se dvěma týmy U11 a U15. Sokol Blížkovice 
měl účastníky v kategorii U11, a to Martina Bartoše, Vladimíra 
Dvořáka, Adama Kolmana a Víta Poláška.

V příjezdový den jsme byli uvítáni, informováni o průběhu 
turnaje a ubytováni. Starší přípravka (U11) hrála ve 14ti skupinách 
po 5ti týmech. Každý odehrál v základní skupině 4 zápasy a poté se 
hrálo o umístění s jinými celky.

Hned druhý den jsme vyrazili do sportovního areálu, kde nás 
čekaly dva zápasy. První zápas byl proti polskému týmu LKS Ślesin. 
Jelikož soupeř byl zvyklý na rychlé tempo hry a rychlou rozehrávku, 
zaskočil nás ve všech směrech. I přes herní převahu jsme jen 
remizovali 3:3. Další zápas byl proti estonskému týmu JK Tarvas -1. 
Byli lepší a v bráně nás často podržel Vladimír Dvořák. Konečný 
výsledek prohra 0:6. Tento den nás také čekal uvítací ceremoniál v 
centru města. 

Třetí den jsme ráno nastoupili proti týmu z Polska GOS Koźmin 
Wlkp, prohra 1:2 a poslední zápas ve skupině proti KS Wkra 
Pomiechówe, výhra 6:2.

Ten samý den jsme k večeru odehráli ještě jeden zápas navíc 
o umístění. Únava a pobyt na sluníčku celý den byly znát. Nebylo se 
čemu divit, že jsme prohráli. Prohra nás čekala i následující den.

Poslední den každý dostal symbolicky medaile z turnaje 
Wroclaw Trophy.

Bc. Adéla Dvořáková

Ze života občanůZe života občanů
16. slet a 100 let republiky pod křídly Sokola

Na začátku léta jsem se zúčastnil jedné z největších a nejstarších 
sportovních akcí – všesokolského sletu v Praze. Konal se už po 
šestnácté. Je neuvěřitelné, že Sokol jako spolek, založený už v roce 
1862, přetrval až dodnes i přes všechny nepřízně osudu i režimu. Přežil 
zatýkání svých členů během první i druhé světové války, mnoho sokolů 
se aktivně podílelo na domácím i zahraničním odboji, za což zaplatili 
životem, a ani komunismus sokolské bratry a sestry nezlomil. O to větší 
pro mě byla čest účastnit se tak významného sokolského svátku jakým 
je slet. Ten letošní šestnáctý probíhal od neděle 1. července do pátku 
6. července. Sletovému týdnu ale předcházely zdlouhavé přípravy, na 
kterých se podílela i Sokolská stráž. Jak název napovídá, jedná se o 
čestnou jednotku Sokola vytvořenou po vzoru Hradní stráže. Sokolská 
stráž střeží sokolské tradice, navrací do života tradiční sokolské kroje a 
prezentuje hrdost a sílu sokolské myšlenky a zdravého vlastenectví. I já 
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jsem jejím členem. Stálo to hodně práce a úsilí, abychom se mohli 
v neděli ráno 1. července sejít na Václavském náměstí, odkud 
vycházel sokolský průvod Prahou. A nevedl ho nikdo jiný, než 
krojovaní členové Sokolské stráže, kterých bylo kolem padesáti. 
Celkově se průvodu účastnilo něco kolem 13 000 sokolů. Já jsem 
měl tu možnost nést státní vlajku, čehož si vážím. Program během 
sletového týdne čítal i mnohá vystoupení kulturních souborů. Pro 
mě bylo nejzajímavější představení sokolských ochotníků Naši 
furianti uvedené v Národním divadle. Ten večer se do posledního 
místa naplněné divadlo hemžilo sokolskými kroji, které jsme 
oblékli i my ze Sokolské stráže. Sletový týden vrcholil ve čtvrtek 
večer a v pátek dopoledne deseti hromadnými skladbami. Cvičenci 
je předvedli před plnou arénou Eden. Cvičil jsem ve skladbě Borci. 
Podílel jsem se také na skladbě Republika, kterou společně 
vytvořili a nacvičili členové Sokolské stráže a Československé obce 
legionářské k letošnímu 100. výročí od vzniku Československé 

republiky. Zajímavé bylo, že jsme necvičili v dresech, ale v kroji a 
legionáři v uniformách. Nebyla to první spolupráce Sokolské stráže 
a legionářů. Ve spolupráci obou vznikl kalendář pro letošní rok, 
který byl inspirován starými fotografiemi obou spolků. Společně 
také sokolové a legionáři organizují branné závody, sportovní i 
vědomostní soutěže především pro děti, aby se seznámily se 
sokolskou myšlenkou i legionářskou minulostí. Se Sokolskou stráží 
jsme se účastnili také oslav stého výročí republiky. Vedli jsme 
průvod Prahou, který byl inspirován příjezdem Tomáše Garrigua 
Masaryka do vlasti v roce 1918. Byli jsme při znovuotevření 
Národního muzea i při pietním aktu na pražském Vítkově. Jsem 
moc rád, že jsem členem Sokola a především Sokolské stráže, díky 
které jsem se podíval třeba i do prostor vídeňské radnice na oslavu 
výročí místní sokolské župy, naučil jsem se spoustu o sokolské 
historii a poznal dobré přátele. Vždycky se moc těším na každou 
akci, kde můžu reprezentovat hrdou sokolskou myšlenku. 

Se sokolským nazdar Karel Heimlich.

Hubertova jízda
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Dne 20. října se konala VI. Hubertova jízda. I přes vydařené 
počasí se letos sešlo méně účastníků, než se očekávalo. 
Po slavnostním nástupu vyjel průvod koní na vyjížďku. Jelo se přes 
náměstí, kolem Nového rybníka, po polních cestách a kolem nové 
stezky podél Stehlíkova rybníku. Během cesty se konala soutěž pro 
sedlové koně- Halali. První místo obsadila Adéla Otte s 24letou 
kobylkou Darling. Druhé místo si vybojovala Nikola Janíčková 
s Lotarem a pro třetí místo si doběhla Nikola Janíčková s Kven. 

Po vyjížďce probíhaly soutěže různého typu. Jako první se konal 
parkur sedlových koní, který vyhrál na plné čáře Jan Šalamoun se 
Sisi. Druhé místo obsadila Adéla Otte s Darling a třetí místo si 
vybojovala Nikola Janíčková s Lotarem. 

Dále následoval vozatajský parkur lehkých koní, kde první místo 
obsadil pan František Durda s koňmi Paramon a Holly. Druhé místo 
obsadil domácí vozataj Jaroslav Svoboda. Třetí místo obsadil Čaněk 
Martin s koňmi Neli a Niki. 

Po parkuru lehkých koní proběhl vozatajský parkur těžkých koní. 
Tato soutěž byla pouze s jedním párem koní- s Lindou a Lídou. 
Musím podotknout, že pro koně je celkem náročné jít čtyřikrát za 
sebou tu stejnou trasu, nicméně první místo obsadil Milan Růžička, 
druhé místo pan Josef Nevoral a třetí místo připadlo Jaroslavu 
Svobodovi. 

Jako úplné zakončení proběhla židličkovaná - letos speciálně pro 
děti. 

Miroslava Šváchová

Blažej Konvalina – 100. výročí narození
Vzhledem k blížícímu se 100. výročí narození blížkovického 

rodáka Blažeje Konvaliny, které si připomeneme 5. 1. 2019, jsem 
chtěl připomenout, kým byl a za co bojoval.

Před válkou se učil létat v letecké škole v Brně, vojenský výcvik 
absolvoval v Prostějově. Po obsazení Československa odcestoval 
bojovat za hranice naší země. Účastnil se i ústupových bojů 
v Polsku. Jako pilot našel uplatnění až v Anglii. Byl pilotem v RAF a 
jedním z mnoha protifašistických bojovníků. Prastrýc Blažej měl 
zařazení „A“ jako pilot stíhač. Létal v Anglii na letounu spitfire 
Mk.VB. Působil při ochraně konvojů a jako vzdušná obrana 
Londýna. 22. 1. 1942 zahynul při havárii během cvičného souboje.

Vydal jsem se proto do Anglie k jeho hrobu, abych tím uctil jeho 
památku. Blažej Konvalina je pochován v městečku Hornchurch 

v hrabství Essex na místním hřbitově. Ve vojenské části hřbitova 
jsem hledal náhrobní kámen, který nese jeho jméno. Na hrob jsem 
položil železnou kovanou růži, která je zdobena pentlí v barvách 
trikolory, jež jsou barvami české i anglické vlajky. Vzdal jsem tímto 
úctu člověku, který měl odhodlání bojovat proti nepříteli. 
Nepříteli, který nás v naší vlasti utiskoval a mnohé odváděl do 
pracovních táborů či posílal na pochody smrti.

Mezi 58 náhrobky jsem objevil další 3 náhrobky českých vojáků, 
Františka Bohnische, Prokopa Brázdy a Josefa Valenty. Všichni padli 
v roce 1942. V roce 1947 byly odvezeny urny s prstí těchto 4 pilotů 
do vlasti. Urna s prstí Blažeje Konvaliny byla uložena v Blížkovicích 
do rodinného hrobu. Hrob byl nedávno označený jako „čestný“ a 
v nejbližší době bude rekonstruován.

Petr Konvalina, prasynovec

Jméno pana Sgt Blažeje Konvaliny je vyryto na plaketě, která je součástí památníku Okřídlený lev v Praze na Klárově. Plaketa obsahuje 
jména českosklovenských letců, kteří za 2. světové války sloužili u Královského letectva.
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SDH Blížkovice ve spolupráci s Rybářstvím Třešť pořádá

Prodej vánočních kaprů
 Prodej se uskuteční 
23. 12. 2018 od 7,00 hod. do 11,00 hod. u hasičské zbrojnice. 

Výtěžek z prodeje bude použit na opravu vozidla Steyer. 

Objednávku lze provést na radnici (u veřejného internetu), ve všech 
pohostinstvích v Blížkovicích, v květinářství „Květiny od Verči" nebo u p. 
Miroslava Volfa, Blížkovice 310 (tel.: 603 912 327). 

 Obecní bruslení
28. 12. 2018

od 11,15 hod. do 12,45 hod.

Zimní stadion v Moravských Budějovicích
Odjezd autobusu z náměstí v 10,45 hod.

Je možné se dostavit na stadion individuálně.
Pro občany Blížkovic zdarma.

Silvestrovský ohňostroj
s přípitkem i pro děti

31. 12. 2018
v 17,00 hod. na náměstí

Novoroční turistický pochod k Cihelně 
v úterý 1. 1. 2019

Sraz v 13,00 hod. na náměstí.
Teplé nápoje zajištěny.

Radnice městyse Blížkovice 
bude od 27. 12. 2018 do 31. 12. 2018 
                        zavřená.



Ordinační hodiny lékařů
 Praktický lékař MUDr. Alois Dítě
Čtvrtek 27. 12. 2018 7,45 – 11,30 hod. Pavlice
Pátek 28. 12. 2018 7,00 – 13,00 hod.
Pondělí 31. 12. 2018 7,00 – 10,00 hod.

 Zubní ordinace MUDr. Tomáš Škaroupka
21. 12. 2018 - 2. 1. 2019 neordinuje
Informace o ošetření bolestivých případů 
budou na telefonu 515 258 910.

Lékárna Blížkovice
27. 12. 2018 - 31. 12. 2018  zavřeno

 Zastupitelstvo městyse Blížkovice, SRPZŠ, ZŠ a MŠ Blížkovice Vás srdečně zvou na

23. REPREZENTAČNÍ PLES MĚSTYSE BLÍŽKOVICE

K tanci a poslechu hraje SABRIN BAND. 
Vstupné 80,- Kč, místenka 20,- Kč. 

23. února 2019 ve 20:00 hodin v sále ZŠ

KDU-ČSL Blížkovice Vás srdečně zve na

LIDOVÝ PLES
V SOBOTU 19. 1. 2019 OD 20,00 HOD.

V KAVÁRNĚ U ČERNÉHO ORLA
K tanci a poslechu hraje Holík Band. • Bohatá tombola a občerstvení • Vstupné 100,- Kč.

HASIČSKÝ PLES
v sobotu 9. 3. 2019 od 20,00 hod.

v sále ZŠ Blížkovice
K poslechu i tanci hraje kapela Klaxon.
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 neděle 23. 12. 2018 7,30 – 10,30 hod.
pondělí 24. 12. 2018 zavřeno
úterý 25. 12. 2018 zavřeno
středa 26. 12. 2018 zavřeno
čtvrtek 27. 12. 2018 5,30 – 17,30 hod.
pátek 28. 12. 2018 5,30 – 17,30 hod.
sobota 29. 12. 2018 5,30 – 11,30 hod.
neděle 30. 12. 2018 7,30 – 10,30 hod.
pondělí 31. 12. 2018 5,30 – 11,00 hod.
úterý 1. 1. 2019 zavřeno
středa 2. 1. 2019 5,30 – 17,30 hod.

Pracovní doba 

Majka
 Děkujeme všem zákazníkům 

za celoroční přízeň 
a přejeme Vám veselé Vánoce,

hodně štěstí, 
zdraví a spokojenosti

v novém roce.



27

Městys Blížkovice pořádá
zájezd do Divadla Hybernia v Praze

v sobotu 9. 3. 2019 ve 14,00 hod.

Odjezd autobusu z náměstí v Blížkovicích v 9,00 hod.

Cena zájezdu: 650,- Kč 
(v ceně je zahrnuta vstupenka a doprava)

Zájemci se mohou hlásit od 4. 12. 2018 
v kanceláři městyse Blížkovice.

Je možné vystavit dárkový poukaz, 
který můžete využít jako vánoční dárek.

Zájezd se hradí ihned při objednávce 
a vstupenky jsou nevratné.
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